

SPIRIT OF THE FORT HENRY GUARD

ESPRIT DE LA GARDE DU FORT HENRY



The Fort Henry Guard
La garde du Fort Henry

Image courtesy of the Parks of the St. Lawrence

When Fort Henry opened as a living history museum in 1938, the Fort Henry Guard (FHG) was formed to interpret the historic site. The FHG is united by the common purpose of re-enacting the lives of British soldiers garrisoned at the Fort at the time of Confederation.

The precision required to recreate the music and drill manoeuvres of the British Army of 1867 has earned the FHG international acclaim. The FHG has paraded with the United States Marine Corps, 8th and I Barracks, Washington, D.C. since 1954, and performed at the Royal Tournament in the United Kingdom.

Today, the FHG is made up of Canadian university and college students who have no modern military affiliations. Diligent training and discipline ensure that 19th century British military drills become second nature. To complete the picture of garrison life at Fort Henry, non-soldier roles such as soldiers' wives are recreated by Domestic Interpreters.

This exhibition was funded and supported by the Kingston Association of Museums, Art Galleries and Historic Sites, by the St. Lawrence Parks Commission and by the Fort Henry Guard Club of Canada. Objects were provided by Fort Henry National Historic Site and the Fort Henry Guard Club of Canada.

Lorsque le Fort Henry fut ouvert comme musée vivant en 1938, la garde du Fort Henry (FHG) fut formée afin d'interpréter l'histoire du site. Les membres de la garde du Fort Henry sont unis par l'objectif commun d'adopter la vie de soldats britanniques en garnison au Fort Henry à l'époque de la Confédération.

La précision requise pour recréer les séquences musicales et les manœuvres militaires de l'armée britannique de 1867 ont permis à la garde du Fort Henry d'acquérir une renommée mondiale. La garde du Fort Henry a défilé avec le United States Marine Corps, 8th and I, à Washington, D.C., depuis 1954 et ont performé au tournoi royal au Royaume-Uni.

Aujourd'hui, la garde du Fort Henry est composée d'étudiants universitaires et collégiaux du Canada n'ayant pas d'affiliations avec le militaire moderne. L'entraînement assidu et la discipline assurent que les exercices militaires du 19e siècle deviennent complètement naturels pour les recrues. Pour compléter le tableau de la vie en garnison au Fort Henry, des rôles non militaires, comme ceux des femmes de soldats, sont incarnés par les interprètes domestiques.

Cette exposition a été financée et supportée par le Kingston Association of Museums, Art Galleries and Historic Sites, par la commission des parcs du Saint Laurent et par le Fort Henry Guard Club of Canada. Les objets proviennent du Lieu national historique du Fort Henry et du Fort Henry Guard Club of Canada.



kingston
association
of museums
art galleries +
historic sites



Parks of the
St. Lawrence



Les Parcs du
Saint-Laurent

FORT HENRY



Fort Henry Guard Club of Canada